
附件 2

艺术本科学位英语考试大纲

一、考试名称

大学英语

二、考试形式

1.笔试

2.考试时长：120 分钟

3.答题语言：英语

4.答题处：机读卡及答题卷上答题

三、考试要点

主要考察考生以下能力：

1.听力能力。题目形式是选择题，要求考生能够根据对话或短文

大意做出相应判断。

2.词汇和语法运用能力。题目类型是选择题，要求考生正确运用

相关词汇短语和语法。

3.阅读能力。题目形式是选择题，要求考生通过阅读获取信息，

并在相应的时间内根据阅读材料做出正确判断。

4.翻译能力。题目形式是选择题，要求考生在理解原意的基础上

选择出最贴切的译文。

5.写作能力。题目形式是写作，要求考生综合运用所学知识，根

据所给题目和参考提纲进行书面表达。



考题的知识点包括：

1.听力：句子结构和内容不太复杂的日常生活对话；情节不太复

杂的故事、讲座等。

2.词汇和语法：课堂教学所要求掌握的词汇、短语、相关句型和

语法知识。

3.阅读理解：题材广泛、涉及学生相对熟悉的背景知识短文，包

括人物传记、社会文化、科普常识等。

4.翻译：涉及学生日常了解的学习、生活、工作、文化等方面的

翻译及课堂教学所要求掌握的课后翻译练习等。

5.写作：一般常识为主题的短文写作。

6.词汇要求：掌握三级高频词汇。

四、试题结构及描述

试卷由5 个大题组成，每个大题及分数分配描述如下：

Part I Listening Comprehension （15 points）
Section A
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本小节 5 分，5 题，每题 1分 。要求考生根据所听到的短对话
的内容，在每题提供的 4 个选项中选出一个正确的。

例题：

1. What’s lady’s name according to the woman?

A. Ruth B. Thompson
C. Rose D. Jones

答案： C

will be a pause. During the pause, you must read thefour choices marked
A., B., C., andD., and decide which is the best answer.



Section B (5 points, 1 point each)
Directions: In this section, you will hear a conversation. At the end ofthe
conversation, 5 questions will be asked about what was said. Both the
conversation and the questions will be spoken twice. After the
conversation, there will be a pause. During the pause, you must read the
four choices marked A., B., C., and D., and decide which is the best
answer.

本小节 5 分，5 题,每题 1 分 。要求考生根据所听到的长对话

的内容，在每题提供的 4 个选项中选出一个正确的。

例题：

1. Where does this conversation most likely take place?

A. At the airport B. In a restaurant

C. In a hotel D. At a bus station

答案： A
Section C (5 points, 1 point each)
Directions: In this section, you will hear a short passage. At the end of
the passage, questions will be asked about what was said. Both the
passage and the questions will be spoken twice. After each question there
will be a pause. During the pause, you must read thefour choices marked
A., B., C. and D., and decide which is the best answer.

本小节 5 分，5 题,每题 1 分 。要求考生根据所听到的短文的

内容，在每题提供的 4 个选项中选出一个正确的。

例题：

1. How many ways are there to greet people around the world?

A. 2 B. 3 C. 4 D. many

答案： D
试题 I 部分测试考生的听力理解能力。

Part II Vocabulary and Structure (20 points, 1 point each)
Directions: In this section, there are 20 incomplete sentences. You are
required to complete each one by deciding on the most appropriate word
from thefour choices markedA, B, C andD.

本部分 15 分，15题， 每题 1分。要求考生在每题提供的 4 个



选项中选出一个正确的。

例题：

1. Women, ______ men, have the right to work.

A. as soon as B. as long as C. as far as D. as

well as

答案： D
试题 II部分测试考生的词汇和语法运用能力。

Part III Reading Comprehension (40 points, 2 points each)
Directions: There are four passages in this part. Each passage is
followed by five questions or unfinished statements. For each question,
there arefour choices marked A, B, C and D. You should choose the best
answer.

本部分 40 分，20 题 ，每题 2分。要求考生根据短文内容，在

每题提供的 4 个选项中选出一个正确的。

例题：

Uncle Li and Uncle Wang are good friends. They live next to each other
and their farms are both at the foot of the mountain. So they can help each
other. But neither of them likes to use his head. They’re both poor though
they work hard. Most villagers have built new houses, but they still live
in the low and broken houses. They never find out why.
Once Uncle Li went to town to buy some medicine for his wife. In the
town he heard the apples in a city were expensive. He told Uncle Wang
about it as soon as he went back. They decided to carry some apples to
the city. They borrowed some money from their friends and bought nearly
1,000 kilograms of apples in the villages and carried them to the city on a
tractor. Bad luck! A lot of apples had already been carried there when
they arrived. A few days later they had to sell them at a low price .They
felt unhappy and returned to their village.
“I can’t understand why we sustain losses in business while others
always profit.” Uncle Li asked one day.
The tractor was too small.” Uncle Wang said without thinking. “We’ll
carry more apples on a truck next time!” “I agree!” said Uncle Li. “How
foolish we were!”

1. Uncle Li and Uncle Wang live in the low and broken houses because

__________.



A. they hope to save money B. they’re both

poor

C. their farms are at the foot of the mountain D. they’re not far

from their farms

答案： B
试题 III部分测试考生的阅读理解能力。

Part IV Translation (10 points, 2 points each)

Directions ：This part is to test your ability to translate English into
Chinese. After each of the sentences, you will read four choices of
suggested translations marked A, B, C and D. Choose the best one
accordingly.

本部分 10分，5 题 ，每题 2分。要求考生在每题提供的 4 个

选项中选出一个最贴切的译文。
例题：

1. To succeed in college, we must keep up with the other students and set
up a routine that meets our needs.

A. 要在大学里取得成功，我们必须跟上其他的学生并制定一个适

合我们需要的常规。

B. 为了大学的成功，我们必须与其他学生保持步调一致并建立满

足我们需求的规范。

C. 要在大学里取得成功，常规的制定是为了让我们与其他学生保

持一致。

D. 为了大学的胜利，我们必须与其他学生保持联系以建立规范来

满足我们的需求。

答案：A
试题 IV部分测试考生的翻译能力。

Part VWriting (15 points)



Directions: For this part you are allowed 30 minutes to write a passage.
You should write no less than 100 words in three paragraphs and base
your writing on the outline below in Chinese.

本部分 15 分，1 题。要求考生根据所给题目和参考提纲进行写

作。
例题：

Write a passage under the title Why do You Want to be a College
Student?

1. 引出话题。

2. 阐述你想成为大学生的三个理由。

3. 总结。

试题 V部分测试考生的写作能力。

评分标准：

档次 评 分 标 准

17-20

分

切题。表达思想清楚，文字通顺、连贯，基本上无语言错误，

仅有个别小错。

13-16

分
切题。表达思想清楚，文字较连贯，但有少量语言错误。

9-12

分

基本切题。有些地方表达思想不够清楚，文字勉强连贯；语
言错误相当多，其中有一些是严重错误。

5-8 分
基本切题。表达思想不清楚，连贯性差。有较多的严重语言

错误。

1-4 分 条理不清，思路紊乱，语言支离破碎或大部分句子均有错误，



且多数为严重错误。

0 分 未作答，或只有几个孤立的词，或作文与主题毫不相关。
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